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UCHWAŁA NR LXXIV/526/2024 

RADY GMINY JABŁONKA 

z dnia 20 lutego 2024 r. 

w sprawie rozpatrzenia skargi na działania Wójta Gminy Jabłonka 

Na podstawie art. 18b ust. 1 ustawy z dnia 8 marca 1990 r. o samorządzie gminnym (t.j. Dz.U. z 2023 r. 

poz. 40 ze zm.) w związku z art. 229 pkt 3 ustawy z dnia 14 czerwca 1960 r. Kodeks postępowania 

administracyjnego (Dz. U. z 2023 r. poz. 775 ze zm.) po zapoznaniu się ze stanowiskiem Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji, Rada Gminy Jabłonka uchwala, co następuje: 

§ 1.  

Złożoną skargę Pani ………….. i Pana ……………… Administratorów strony Zwierzęta i Gminy na 

działania Wójta Gminy Jabłonka z dnia 8 stycznia 2024 r. a przekazaną do rozpatrzenia według właściwości 

Radzie Gminy Jabłonka przez Małopolski Urząd Wojewódzki w Krakowie w dniu 15 stycznia 2024 r. uznaje za 

bezzasadną z przyczyn wskazanych w uzasadnieniu stanowiącym załącznik do uchwały.  

§ 2.  

Zobowiązuje się Przewodniczącego Rady Gminy do przesłania stronie skarżącej odpisu niniejszej uchwały 

wraz z załącznikiem. 

§ 3.  

Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. 

 

   
Przewodniczący Rady Gminy 

Jabłonka 

 

 

mgr inż. Eugeniusz Moniak 
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Załącznik do uchwały Nr LXXIV/526/2024 

Rady Gminy Jabłonka 

z dnia 20 lutego 2024 r. 

Uzasadnienie  

W dniu 15 stycznia 2024 r. do Rady  Gminy Jabłonka wpłynęło pismo z Małopolskiego Urzędu 

Wojewódzkiego w Krakowie znak: OK-I.1411.2.2024 z dnia 12 stycznia 2024 r. będące przekazaniem skargi 

Pani ………………. i Pana ………… Administratorów strony Zwierzęta i Gminy z dnia 8 stycznia 2024 r. 

zatytułowane „zgłoszenie o popełnieniu przestępstwa przez Wójta Gminy Jabłonka Antoniego Karlaka”. W/w 

skarga została zakwalifikowana przez Wojewodę Małopolskiego jako skarga na działania Wójta Gminy Jabłonka 

i przekazana do rozpatrzenia według właściwości Radzie Gminy Jabłonka.  

W związku z tym Przewodniczący Rady Gminy Jabłonka pismem znak: OP.1510.1.1.2024 z dnia 17 stycznia 

2024 r. zwrócił się do Wójta Gminy Jabłonka z prośbą o ustosunkowanie się do treści w/w skargi. Pismem znak: 

RINT.6140.15.2023 z dnia 30 stycznia 2024 r. Wójt Gminy Jabłonka złożył wyjaśnienia jak poniżej. 

Odnosząc się do zarzutów podniesionych w piśmie Skarżących Wójt Gminy Jabłonka wyjaśnia, co następuje: 

- w dniu 11.12.2023 r. do Urzędu Gminy wpłynął e-mail od Państwa …………….. i …………………. 

Administratorów strony Zwierzęta i Gminy o udostępnienie informacji publicznej; 

– w dniu 20.12.2023 r. udzielono informacji na wskazane we wniosku punkty od 1-8. 

Zgodnie z ustawą z dnia 21 sierpnia 1997 r. o ochronie zwierząt Rada Gminy co roku uchwala program opieki 

nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt na terenie gminy. 

Gmina realizuje program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

w tym także zapewnia sprawowanie opieki nad kotami wolno żyjącym m.in. poprzez  zawieranie umów ze 

Schroniskiem dla Bezdomnych Zwierząt w Nowym Targu oraz z lekarzem weterynarii prowadzącym Gabinet 

Weterynaryjny w Jabłonce na usługi w zakresie kotów wolno żyjących. 

Koty jako zwierzęta wolno żyjące żyją w warunkach niezależnych od człowieka stąd brak jest możliwości  

dokładnego określenia miejsca ich przebywania i ich dokarmiania. W razie stwierdzenia miejsc przebywania 

kotów wolno żyjących  sprawowana jest opieka nad nimi. W latach 2019-2023 jedynie w 2020 r. Gmina wraz ze 

Społecznym Opiekunem Zwierząt ustaliła miejsce przebywania kotów wolno żyjących i dokarmiała je. Kwota 

na zakup karmy wyniosła 190 zł. W pozostałych latach brak było informacji, czy też  zgłoszeń o kotach wolno 

żyjących potrzebujących opieki. Gmina podejmuje działania związane z ograniczeniem populacji wolno 

żyjących kotów poprzez sterylizację. 

Zgodnie z program opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności zwierząt 

uchwalonym co roku przez Radę Gminy Jabłonka w budżecie gminy zabezpieczono środki finansowe na 

realizację zadań wynikających z programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi oraz zapobiegania bezdomności 

zwierząt na terenie gminy w następującej wysokości: 

Rok Kwota ogólna 

zł 

w  tym 

Zapewnienie bezdomnym  

zwierzętom  miejsca  i 

opieki  w schronisku  

Opieka 

weterynaryjna 

Opieka nad kotami 

wolno żyjącymi 

2019   90 000,00 75 000,00 14 500,00 500,00 

2020   95 000,00 80 000,00 13 000,00 2 000,00 

2021 100 000,00 80 000,00 18 000,00 2 000,00 

2022 102 000,00 74 000,00 24 000,00 4 000,00 

2023 110 000,00 70 000,00 31 000,00 9 000,00 

Środki finansowe mogą ulec zmianie w zależności od potrzeb  finansowania poszczególnych zadań w ciągu 

roku. 

Z kwoty zabezpieczonej jak wyżej wydatkowano w poszczególnych latach: 

Rok W tym 
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Kwota ogólna 

zł 

Zapewnienie  

bezdomnym zwierzętom 

miejsca i opieki  

w schronisku 

Opieka 

weterynaryjna 

Opieka nad kotami 

wolno żyjącymi 

2019 71 285,00 60 690,00 10 595,00 0 

2020 69 674,00 58 009,00   9 475,00  2 190,00 

2021 73 708,00 54 011,00 16 697,00 3 000,00 

2022 67 822,00 45 633,00 19 189,00 3 000,00 

2023 90 085,00 59 818,00 25 067,00 5 200,00 

Analiza powyższych informacji pozwala stwierdzić, że oskarżenia zawarte w e-mailu Pani ………. i Pana 

……………. mijają się z prawdą, gdyż: 

- na dokarmianie kotów wolno żyjących wymieniona kwota wydatkowana została w roku 2020, a nie w roku 

2023; 

- w latach 2019-2023 na opiekę wolno żyjących kotów zabezpieczono w budżetach gminy łącznie kwotę 

17 500,00 zł, a nie 9 000,00 zł; 

- zarzut, że Wójt Gminy przywłaszczył z publicznych pieniędzy kwotę 8 810,00 zł jest zarzutem absurdalnym, 

gdyż środki zaplanowane w budżecie gminy na wydatki z programu opieki nad zwierzętami bezdomnymi  

i zapobieganiu bezdomności w przypadku ich nie wykorzystania pozostają na rachunku bankowym 

i wykazywane są w budżecie roku następnego jako  wolne środki, które obligatoryjnie wprowadzane są do 

budżetu po stronie przychodów i jednocześnie po stronie wydatków; 

- zarzut, że Wójt Gminy nie posiada informacji również jest chybiony, gdyż udzielił wyczerpującej odpowiedzi 

na pytania  zawarte we wniosku o udostępnienie informacji publicznej z dnia 11.12.2023 r. 

Jednocześnie wnioskodawcy otrzymali informację, że nie otrzymają kopii żadnych faktur, gdyż te 

nie stanowią zgodnie z wyrokiem Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Warszawie z 7.05.2012.r., 

IISAB/Wa97/12 – „faktury VAT nie stanowią dokumentu urzędowego ani też dokumentu o charakterze nośnika 

informacji publicznej. Faktury VAT co do zasady – odzwierciedlają jedynie elementy kontraktu cywilnego 

w ramach zawartej umowy pomiędzy jej stronami, w tym w szczególności, w zakresie  wykonanej umowy i służą 

jako dowód dla organów podatkowych, względnie w procesie cywilnym – dla sądów powszechnych.” 

Biorąc pod uwagę przedstawiony stan faktyczny i prawny Komisja Skarg, Wniosków i Petycji na posiedzeniu 

w dniu 8 lutego 2024 r. po zapoznaniu się ze skargą i w/w wyjaśnieniami Wójta Gminy Jabłonka złożonymi na 

piśmie uznała skargę na działania Wójta Gminy Jabłonka w opisanym przedmiocie sprawy za bezzasadną, co 

skutkuje podjęciem przez Radę Gminy Jabłonka uchwały jak w sentencji. 

Pouczenie 

Zgodnie z przepisem art.239 §1 Kodeksu postępowania administracyjnego „W przypadku, gdy skarga, 

w wyniku jej rozpatrzenia, uznana została za bezzasadną i jej bezzasadność wykazano w odpowiedzi na skargę, 

a skarżący ponowił skargę bez wskazania nowych okoliczności –organ właściwy do jej rozpatrzenia może 

podtrzymać swoje poprzednie stanowisko z odpowiednią adnotacją w aktach sprawy –bez zawiadamiania 

skarżącego”. 

  

   
Przewodniczący Rady Gminy 

Jabłonka 

 

 

mgr inż. Eugeniusz Moniak 

 


